
 

08-04-2023 

 

I henhold til § 37 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1. Hvornår var der undersøgelse og optælling af narhvaler ved havet fra Uummannaq til 

Qaanaaq? 

a. Hvilke redskaber brugte man i forbindelse med undersøgelsen? 

b. Og hvordan foretoges undersøgelsen? 

c. Hvor foretoges optællingen? 

 

2. Hvilke forskelle er der på narhvaler i vores og Canadas farvande/havområder? 

 

3. Hvornår var der landsdækkende undersøgelse og optælling af isbjørnebestandens 

størrelse? 

a. Hvilke informationer fik man ud af undersøgelsen? 

b. Hvor foregik optællingen? 

 

 

(Medlem af Inatsisartut Adam Kristensen, Inuit Ataqatigiit) 
 

Begrundelse: 
 
Jeg mener, at det er på tide at få mere detaljerede informationer, da man ikke kan komme 

udenom disse, når man skal forøge kvoten, og det er lige så vigtigt at implementere fangernes 

viden og at disse blive hørt. 

 

Isbjørnen er nu meget almindelig, hvor den tidligere var sjælden i omkring Upernavik, kan den 

idag ses året rundt, vest for Upernavik ses isbjørn ofte og vi har behov for mere detaljerede 

data vedr. isbjørne, hvis jeg selv skal vurdere, bliver der flere og flere omkring Upernavik. 

 

Da der er mange jægere i Upernavik og som er gode til at nedlægge isbjørne, men i år selv om 

der er havis, er den dårlig, hvor man ikke kan bruge joller og man kan heller ikke sejle med 

kuttere, derfor blev der kun nedlagt få isbjørne, når der er åben hav i Upernavik nedlægges 

kvoten hurtigere. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 

 


